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Úvodní slovo předsedy
Vážení myslivci, dámy a pánové, 
sešel se rok s rokem a je třeba bilancovat uplynulé 
období . Když jsme koncem roku 2020 vydali první 
Zpravodaj našeho Okresního mysliveckého spolku, 

tak jsme si v šesti bodech vytýčili, jakým směrem 
chceme tento spolek vést . Nikdo z nás nečekal, že 
COVID-19 nás bude celý rok částečně omezovat v naší 
práci . I přes toto omezení se dá říci, že se nám celá řada 
akcí podařila . K tomu se vyjadřují předsedové odborných 
komisí v další části tohoto zpravodaje . 
Osobně bych se rád vyjádřil k velice zdařilé výstavě 
trofejí a k navazujícímu Okresnímu sněmu . Tyto akce 
byly ze strany Myslivecké a Kulturní komise velice pečlivě 
připraveny . Okresní myslivecký něm proběhl na solidní 
úrovni . Nemohu nezmínit  významnou kynologickou 
akci, a to 59 . ročník Memoriálu Františka Housky, který 
byl pečlivě připraven a účastníky  náležitě oceněn! 
Velkou pozornost věnujeme náboru adeptů . Zvyšování 
členské základny spolku je naší prioritou . Tuto činnost 
považujeme za zásadní! Všichni víme, co se děje kolem 
Zákona o myslivosti . Jen silná členská základna může 
částečně některým negativním vlivům odolávat . Proto 
je třeba, abychom každou naši činnost prezentovali 
v různých sdělovacích prostředcích a tím veřejnosti 
ukazovali, že myslivci jsou pro naši společnost přínosem! 
V této činnosti vidíme stále velký potenciál . Myslivecká 
rada intenzivně pracuje na zlepšování tohoto procesu . 
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Na závěr mi dovolte, abych touto cestou poděkoval 
členům Okresní myslivecké rady Svitavy, za přístup 
k řešení problémů v chodu organizace, za názory 
a připomínky, které vedou k dalšímu zlepšování naší 
práce .

Chtěl bych také poděkovat všem našim členům ČMMJ 
za spolupráci v uplynulém období . Do další lovecké 
sezóny přeji velké LOVU ZDAR a hlavně pevné zdraví!

Mgr . Jaroslav Král, předseda OMS Svitavy
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Složení komise: 
Předseda: Michal Jurníček
Členové: Radek Petrů, Ing . Vojtěch Čech, Pavel Prokop, 
Jindřich Mlynář
Členové myslivecké komise se v průběhu roku scházeli 
dle potřeby k řešení aktuálních mysliveckých témat . 
Hodnocení práce činnosti komise ovšem ponechejme až 
na okresní sněm, kde bude přednesena výroční zpráva 
činnosti odborné komise . Nyní mi dovolte seznámit 
Vás s aktuálními tématy na úseku myslivosti na okrese 
Svitavy

NOVELA ZÁKONA O MYSLIVOSTI
K 1 . lednu 2022 vešla v platnost novela Zákona 
o myslivosti, která vyšla ve sbírce zákonů dne 8 . 10 . 2021 . 
K významné změně zákona došlo především ve vztahu 
k tzv . invazivním živočichům . 
Podstatné je, že invazivní živočichy budou moci, na 
základě povolenky k lovu (usmrcování), usmrcovat 
i ostatní členové uživatele honitby (dosud jen myslivecká 
stráž a hospodář) .
Další podstatnou změnou je, že pokud nebude uživatel 
honitby, na základě předchozího rozhodnutí orgánu 
státní správy myslivosti, účinně lovit zvěř nebo invazivní 

Myslivecká komise

Vážení kolegové, kolegyně, myslivci, 
je za námi „první rok fungování“ myslivecké komise 
po okresním volebním sněmu . 
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Monitoring probíhá na úseku silnice E 34 od Vendolí 
po Květnou . Máme za sebou první rok sledování, který 
probíhal ve dvou etapách . I. etapa duben – červen 
a II. etapa říjen – listopad 2021 . Celkem bylo evidováno 
7 sražených kusů .
Nyní máme před sebou druhý rok sledování, kdy budou 
instalovány různé typy zradidel . 
Monitoring má na starosti člen myslivecké komise 
Jindřich Mlynář . Podrobnou zprávu o tomto projektu 
Vám poskytneme po jeho vyhodnocení .

AFRICKÝ MOR PRASAT 
Všichni určitě bedlivě sledujete informace o aktuální 
nákazové situaci s AMP . Nyní zde není třeba se detailně 
zabývat touto problematikou .  

živočichy na nehonebních pozemcích, bude možno 
k tomuto lovu pověřit kohokoliv, kdo má lovecký lístek . 
Podrobně vyznačené změny naleznete na níže 
uvedeném odkazu:
https://svitavy.cmmj.cz/wp-content/uploads/
sites/72/2022/01/zmeny_ZOM_k_1_lednu_2022.pdf

PACHOVÉ OHRADNÍKY
Pro rok 2022 máme opět připravené pachové ohradníky 
z dotačního titulu Pardubického kraje . Jedná se 
o pachové ohradníky zabraňující střetům motorových 
vozidel se spárkatou zvěří a pachové ohradníky pro 
aplikaci k ochraně srnčat před senosečí . Jednotlivé 
pachové repelenty budou distribuovány dle zájmu 
jednotlivých mysliveckých spolků okresu Svitavy .  
Dále finalizujeme jednání s výrobcem pachových 
ohradníků na dohodě o přímé distribuci těchto přípravků 
za výhodnější cenu pro naše myslivecké spolky . 
O možnosti čerpání přípravků z dotačního programu 
nebo jejich nákupu za zvýhodněnou cenu budou v brzké 
době informováni jednotliví myslivečtí hospodáři .
OMS Svitavy je zapojen v projektu Centra dopravního 
výzkumu, který se zabývá monitoringem sražených kusů 
zvěře na pozemních komunikacích . 
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CHOVATELSKÉ PŘEHLÍDKY TROFEJÍ
Chovatelská přehlídka trofejí jelena siky za Chovatel-
skou oblast Bouzovsko (přesný termín doposud nebyl 
stanoven . Jakmile jej budeme znát, tak bude zveřejněn) .

Chovatelská přehlídka trofejí okrese Svitavy za rok 
2021 je plánována v termínu 23 - 24 . dubna 2022 v KD 
Boršov u Moravské Třebové .
Předběžný program:
22 . dubna 2022 – seminář o vábení zvěře
23 . dubna 2022  – výstava trofejí pro veřejnost
 –  Myslivecký den - svod loveckých psů, 

ukázky vábení zvěře, ukázky troubení, 
soutěže pro děti a rodiče .

24 . dubna 2022 – Okresní myslivecký sněm

Této problematice je věnováno nespočet odborných 
článků v každém odborném mysliveckém časopise . Je 
třeba apelovat na snížení početních stavů černé zvěře 
a zaměřit se na lov zejména dospělé samičí a mladé 
zvěře, ovšem za zachování myslivecké etiky . Pouze 
snížením početních stavů zvěře zpomalíme a omezíme 
šíření této nakažlivé nemoci .
Aktuální informace k této problematice naleznete 
na níže uvedených odkazech:
https://www.africkymorprasat.cz/
https://www.svscr.cz/zdravi-zvirat/amp-aktualni-
informace/

Chtěl bych zde připomenout aktuální platné nařízení 
Státní veterinární zprávy, kdy je nařízen intenzivní lov 
prasat  všech věkových kategorií, a to i za použití jinak 
zakázaných technických prostředků . Platí celoplošný 
monitoring uhynulých divočáků na AMP . Zakázáno je 
přikrmování divokých prasat s výjimkou vnadění (max . 
20 kg krmiva na den) .
Aktuální platná mimořádná opatření pro celou ČR
https://www.svscr.cz/wp-content/files/zvirata/AMP-
cela-CR-uplne-zneni-narizeni-SVS.pdf

https://www.svscr.cz/wp-content/files/zvirata/AMP-cela-CR-uplne-zneni-narizeni-SVS.pdf
https://www.svscr.cz/wp-content/files/zvirata/AMP-cela-CR-uplne-zneni-narizeni-SVS.pdf
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e-mailem na omsmyslivecka@gmail .com  
nebo telefonicky na tel . 775 758 778  .

22 . dubna 2022 –  Seminář o vábení zvěře  
s paní Kateřinou Cheníčkovou

(další pořádané semináře a školení ČMMJ případné termíny 
budou doplňovány na webu OMS Svitavy)
Myslivosti zdar!

Michal Jurníček, DiS,  předseda myslivecké komise

SEMINÁŘE, ŠKOLENÍ
Březen 2022 –  odborné školení členů okresní hodnotitelské 

komise
Máte-li zájem a chuť si rozšířit své znalosti o posuzování 
trofejí, chtěli byste se stát členy okresní hodnotitelské 
komise, se zájmem se aktivně zapojit do přípravy 
a organizace chovatelských přehlídek trofejí na našem 
okrese, tak neváhejte a přihlaste se na toto odborné 
školení nejpozději do 13 . února 2022,  
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Dne 10 . 9 . 2021 v 17:00 hodin proběhl na Černé Hoře 
trénink před nastávajícím Memoriálem . Tréninku se 
zúčastnilo 8 střelců .

Dne 12 . 9 . 2021  byl pořádán Memoriál Pavla Coufala . 
Střílelo se lovecké kolo 2 x 20 terčů . Této již tradiční 
střelecké soutěže se zúčastnilo 28 soutěžících . Je to vyšší 
číslo než v roce 2020 a doufáme , že tento stoupající 
trend bude pokračovat . Pozitivem je také účast střelců 
ze vzdálenějších míst . Za to jistě vděčíme propagaci 
na internetu . Celá soutěž se nesla v přátelské atmosféře . 
Touto střeleckou soutěží se uzavírá střelecká sezóna 
na střelnici na Černé Hoře .
Možnost uspořádání střeleb mysliveckých spolků využil 
pouze myslivecký spolek Pazucha-Litomyšl . V dalších 
letech se jistě přidají další .
V měsíci listopadu došlo k zazimování střelnice, 
k odmontování a odvozu vrhaček .

PLÁN NA ROK 2022
Na rok 2022 střelecká komise kromě střeleckých akcí 
naplánovala další údržbové práce v areálu střelnice 
na Černé Hoře: 
•   pokračování v průklestu stromů a keřů 

Složení komise: 
předseda: Ing . Michal Brychta
správce střelnice: Josef Šmíd
členové: Bohumil Kalivoda, Oldřich Bureš, Miroslav Andrs, 
Jindřich Groulík, Lukáš Kukla, Karel Veselík

Střelecká komise
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•   nátěr a oprava objektů
•   základní údržbu objektů střelnice a celého areálu .

Střelecká komise po dohodě s radou uvažuje 
o zatraktivnění střelnice instalací další položky (např . zajíc 
či trap) . Instalace se bude odvíjet od zajištění finančních 
prostředků od sponzorů .

Na rok 2022 jsou naplánovány tyto střelecké akce:
1)   Střelby adeptů – duben 2022 střelnice na Černé Hoře 

2)   Okresní přebor jednotlivců – 10 .4 .2022 střelnice na 
Černé Hoře 

3)   Cena Města Litomyšle – 18 .6 .2022  střelnice na Černé 
Hoře

4)   Memoriál Pavla Coufala – 11 .9 .2022 střelnice na Černé 
Hoře

Konání těchto akcí je samozřejmě závislé na aktuální 
epidemiologické situaci . 

Ing . Michal Brychta, předseda střelecké komise
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Kynologická komise
Složení komise: 
předseda: Lubomír Odstrčil
členové: Miloš Loskot, Josef Patočka, Václav Severa, 
Roman Dvořák, Milan Hlaváč, Radim Ille, Ing . Petr Novák, 
Vojtěch Škrba, Mgr . Pavel Tupec, Ing . Tomáš Lizna, 
Martin Sýs

V roce 2021 jsme v rámci OMS Svitavy pořádali spoustu 
kynologických akcí, jednou z nejvýznamnějších byl 
59. Memoriál Františka Housky . Soutěž se uskutečnila 
v honitbách Mysliveckého spolku Švábenice, Mysliveckého 
spolku Pazucha - Litomyšl a Lesů města Litomyšl . Věřím že 
i v tomto roce se uskuteční mnoho dalších kynologických 
akcí, kompletní rozpis přikládám, aktuální informace lze 
sledovat na webových stránkách OMS Svitavy .
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Den konání Uzávěrka Název akce Místo konání

07 . 05 . 2022 15 . 04 . 2022 Zkoušky vloh ohaři Hradec nad Svitavou

07 . 05 . 2022 15 . 04 . 2022 Zkoušky vloh ostatních plemen Hradec nad Svitavou

25 . 06 . 2022 10 . 06 . 2022 Zkouška nováčků bezkontaktní norování Bude upřesněno

13 . 08 . 2022 29 . 07 . 2022 Zkouška vyhledávání, vyhánění, nahánění spárkaté zvěře – ZVVZ Bělá u Jevíčka

20 . 08 . 2022 05 . 08 . 2022 Zkoušky z vodní práce Jedlová

3 . 9 .–4 . 9 . 2022 19 . 08 . 2022 Všestranné zkoušky ohařů / Nultý ročník memoriálu Miroslava Matějky Švábenice a Městské lesy Litomyšl

10 . 09 . 2022 26 . 08 . 2022 Podzimní zkoušky ohaři Hradec nad Svitavou

10 . 09 . 2022 26 .08 . 2022 Podzimní zkoušky ostatní plemena Hradec nad Svitavou

24 . 09 . 2022 09 .09 .2022 Lesní zkoušky Bezděčí

01 . 10 .2022 16 .09 .2022 Barvářské zkoušky Strakov – Lesy města Litomyšle

4 . 11 .–5 . 11 . 2022 21 .10 .2022 Honičské zkoušky – Český klub Alpského brakýře jezev . ČKMJ Němčice

01 . 01 .2022 31 .12 .2022 Individuální zkouška norování  (IZN)  

01 . 01 .2022 31 .12 .2022 Individuální zkouška barvářů IHB

KYNOLOGICKÉ AKCE OMS SVITAVY 2022

Lubomír Odstrčil, předseda kynologické komise
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Začátek roku jsme zahájili v sobotu 9 . 1 . 2021 přivítáním 
nových adeptů . Na zahájení se dostavilo všech 11 
přihlášených adeptů . Po administrativních krocích předal 
jednatel výukové materiály a následovalo slavnostní 
zahájení . Vlastní výuku nám znemožnila situace kolem 
COVID-19 . Společně s předsedou Mgr . Jaroslavem 
Králem jsem adepty seznámil s dalším postupem, který 
se bude odvíjet dle aktuální situace . V červnu jsme se 
rozhodli spojit výuku dvou kurzů a přesunout ji na leden 
2022 .

Dne 29 . 5 . 2021 jsme uspořádali zkoušku o první 
lovecký lístek pro adepty kurzu 2020-2021 . Zkouška 
proběhla v restauraci pana Báči v areálu volného času 
ve Svitavách . Ke zkouškám se dostavilo 8 adeptů z 13ti 
přihlášených . Všichni adepti zkoušku úspěšně složili, dva 
uspěli s vyznamenáním . Nejlepšího absolventa předseda 
myslivecké komice slavnostně pasoval na myslivce .

Chovatelská přehlídka a nedělní sněm OMS Svitavy - 
kulturní komise připravila na základě Vašich návrhů 
udělení vyznamenání:
1× Čestný myslivecký řád
1× vyznamenání I .stupně

Kulturně propagační 
komise
Složení komise: 
předseda: Pavel Grepl
členové: Jaromír Chaloupka, Pavel Komárek,  
Bc . Kamila Mlejnková
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v kostele Navštívení Panny Marie ve Svitavách 
dne 10. 2. 2022 v 18:00

8× vyznamenání II .stupně
10× vyznamenání III .stupně
6× Čestné uznání
9× Věrnostní medaile

Na sněm jsme pozvali 28 jubilantů, kterým jsme předali 
pamětní list s poděkováním za jejich dosavadní práci . 

Dne 25 . 11 . 2021 jsme chtěli uspořádat Benefiční koncert 
v kostele Panny Marie ve Svitavách . Bohužel zhoršující 
se covidová situace nám znemožnila tento koncert 
uskutečnit, a proto byl přesunut na 10 .02 .2022 . Dovolte 
mi, abych Vás tímto na Benefiční koncert osobně pozval .

PLÁN AKCÍ PRO ROK 2022:
08 . 01 . 2022 – zahájení kurzu adeptů
10 . 02 . 2022 – benefiční koncert lovecké hudby
první polovina dubna – zkouška o první lovecký lístek 
adeptů 2021-2022
24 . 04 . 2022 – Okresní myslivecký sněm

Pavel Grepl,  
předseda Kulturně propagační komise OMS Svitavy

Okresní myslivecký spolek ve Svitavách pořádá

benefiční koncert

Výtěžek z dobrovolného vstupného bude použit  
na rozvoj myslivosti a práci s mládeží

vystoupí myslivečtí trubači 
„Třebovští Trubači“  
s ukázkami lovecké hudby

a jako host vystoupí  
„Pěvecké sdružení Dalibor Svitavy“





 

PODĚKOVÁNÍ PODPOROVATELŮM A SPONZORŮM

Děkujeme všem našim finančním podporovatelům a  sponzorům  
za jejich podporu a těšíme se jejich přízni !

Krušina Jiří, JUDr ., advokátní kancelář

Jaroslav Dvořák Ing . - Emipo

Miroslav Ducháček

město Moravská 
Třebová

město 
Svitavy

město 
Litomyšl

město 
Polička


